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Technische vragen raad- en commissieleden    

aan het college 

 

Datum indiening : 26 augustus 

Registratienummer : E202125454  

 

Onderwerp: Technische vragen over deelname aan de Stichting Administratiekantoor NHN voor 
participatie in de Regionale Ontwikkelingsmaatschappij (ROM) MRA-NHN  

 

Aan het college, 

 

Inleiding 

Tijdens de commissievergadering van 31 augustus zal agendapunt 5 Wensen en 
bedenkingen over deelname aan de Stichting Administratiekantoor NHN voor participatie in 
de Regionale Ontwikkelingsmaatschappij (ROM) MRA-NHN ter besluitvorming behandeld 
worden.  

De fractie van D66 heeft een aantal technische vragen over het voorstel:  
 
Bij het voorstel/besluit staat bij punt 5 dat de benodigde middelen, zoals genoemd onder 
punt 3 en 4, opgenomen worden op de advieslijst ter besluitvorming door de nieuwe 
gemeenteraad Dijk en Waard. 

1. Wat is de reden waarom dit voorstel nu op de raadsagenda te zetten en niet te 
wachten tot de nieuwe gemeenteraad van Dijk en Waard is geïnstalleerd? 
 

In het raadsvoorstel lezen wij op pagina 2 en 3 de beoogd maatschappelijke effecten van de 
ROM.  

2. Kan het college aangeven wat het doel is van de ROM? Is dit het doel ondernemers 
helpen of ondernemers aantrekken? Hoe gaat u in de beginfase een scherpe focus 
op concrete doelstellingen houden? 

3. Kan het college aangeven waar wij het succes van de ROM concreet op af kunnen 
rekenen? 

In het raadsvoorstel lezen wij op bladzijde 5 dat belangrijke punten ten aanzien van het 
Transitiefonds zijn “Verstrekken van leningen, garanties en/of aandelenkapitaal om de 
doelstellingen op het gebied van…”  

4. Kan het college aangeven wat dit betekent? In hoeverre gaan wij daadwerkelijk 
participeren in bedrijven? Graag uitleg a.u.b. 

Gemeente Heerhugowaard is deelnemer van het het ontwikkelingsbedrijf NHN. Het 

ontwikkelingsbedrijf NHN is de aanjager van de regionale economie in Noord-Holland Noord 

en helpt ondernemers bij hun investeringen in de regio.  

5. Hoe verhouden de deelname in het ROM en deelname in het ontwikkelingsbedrijf 
NHN zich met elkaar? Graag uitleg a.u.b. 

6. Kan het college aangeven hoe deze twee organisaties met elkaar gaan 
samenwerken?  
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In dit voorstel is sprake van een 100% revolverend (inclusief inflatiecorrectie) MKB fonds en 
een Transistiefonds nonimaal revolerend (exclusief inflatiecorrectie. 

7. In hoeverre is deze benadering realistisch in de praktijk, aangezien in overige ROM’s 
de haalbaarheid niet overal wordt bereikt? Graag uitleg a.u.b.   

8. Wat is de verwachting hoeveel bedrijven in de gemeente Dijk en Waard aanspraak 
zullen doen op de beschikbare gelden zoals omschreven in de MKB en 
Transitiefonds? 

9. In hoeverre heeft de gemeenteraad verder nog invloed op het proces en sturing van 
de ROM als de gemeenteraad akkoord gaat met dit voorstel behalve dat er een 1e 
evaluatiemoment eind 2024 plaatsvindt? 

Alvast bedankt voor de beantwoording. 

 

Angela Feenstra 

D66 Dijk en Waard 

 

Antwoord van het college 

 

1. Wat is de reden waarom dit voorstel nu op de raadsagenda te zetten en niet te 
wachten tot de nieuwe gemeenteraad van Dijk en Waard is geïnstalleerd? 
 
Antwoord: De ROM MRA-NHN is nu in oprichting (2e halfjaar 2021) en de 18 
gemeenten in NHN zijn gevraagd hier nu ook een standpunt over in te nemen. Voor 
Dijk en Waard een bijzondere positie, omdat het college uiteindelijk wel een besluit 
kan nemen over participatie, maar de financiële besluitvorming pas volgend jaar 
plaatsvindt. U stelt dit terecht en is ook bekend bij de ROM MRA-NHN. 

 
In het raadsvoorstel lezen wij op pagina 2 en 3 de beoogd maatschappelijke effecten van de 
ROM.  

2. Kan het college aangeven wat het doel is van de ROM? Is dit het doel ondernemers 
helpen of ondernemers aantrekken? Hoe gaat u in de beginfase een scherpe focus 
op concrete doelstellingen houden? 

Antwoord: Beide. Het blijkt dat het hebben van een ROM door bedrijven 
meegenomen wordt in de vestigingsafweging. Alle partners (overheden en bedrijven), 
zullen scherp zijn op het aantrekken van nieuwe bedrijvigheid of op het financieel 
ondersteunen van bestaande innovatieve bedrijven.  

3. Kan het college aangeven waar wij het succes van de ROM concreet op af kunnen 
rekenen? 

Antwoord: Het ontbreken van financiële bijdragen aan bedrijven in Noord-Holland en 
daarmee het uitblijven van een impuls in de economie, werkgelegenheid en inwoners 
in onze regio. 

In het raadsvoorstel lezen wij op bladzijde 5 dat belangrijke punten ten aanzien van het 
Transitiefonds zijn “Verstrekken van leningen, garanties en/of aandelenkapitaal om de 
doelstellingen op het gebied van…”  
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4. Kan het college aangeven wat dit betekent? In hoeverre gaan wij daadwerkelijk 
participeren in bedrijven? Graag uitleg a.u.b. 

Antwoord: Niet. Het participatiefonds en MKB fonds waar de ROM MRA-NHN in 
participeert zal deze rol op zich nemen. Niet de gemeente zelf. De gemeente 
participeert in de STAK, die op haar beurt aandeelhouder is van de ROM Regio b.v. 

Gemeente Heerhugowaard is deelnemer van het het ontwikkelingsbedrijf NHN. Het 

ontwikkelingsbedrijf NHN is de aanjager van de regionale economie in Noord-Holland Noord 

en helpt ondernemers bij hun investeringen in de regio.  

5. Hoe verhouden de deelname in het ROM en deelname in het ontwikkelingsbedrijf 
NHN zich met elkaar? Graag uitleg a.u.b. 

Antwoord: De taken van het Ontwikkelingsbedrijf NHN (ONHN) vloeien voort uit het 
jaarplan van ONHN. De ROM is met specialistische ontwikkelkennis en een 
risicodragend financieringskapitaal aanvullend op ONHN. Partijen maken hiervoor 
ook samenwerkingsafspraken. Daarnaast voert ONHN nog veel meer taken uit in de 
stimulering van de regionale economie. Wij zullen in beide blijven deelnemen. 

6. Kan het college aangeven hoe deze twee organisaties met elkaar gaan 
samenwerken?  

Antwoord: Zie 5.  

In dit voorstel is sprake van een 100% revolverend (inclusief inflatiecorrectie) MKB fonds en 
een Transistiefonds nonimaal revolerend (exclusief inflatiecorrectie. 

7. In hoeverre is deze benadering realistisch in de praktijk, aangezien in overige ROM’s 
de haalbaarheid niet overal wordt bereikt? Graag uitleg a.u.b.   

Antwoord: Het onderzoek van KPMG voor het transitiefonds is daarvoor relevant. Het 
Transitiefonds heeft een focus op energietransitie en circulaire economie met daarin 
een goed oog voor innovatie. Dat maakte het nodig om een risico-onderzoek te laten 
uitvoeren om de mate van revolverendheid te laten toetsen. Hieruit resulteerde dat in 
het meest negatieve scenario dat is doorgerekend tijdens botsproeven er sprake is 
van een revolverendheid van 85%. 

Het MKB fonds is veel meer een generiek fonds, zoals er meerdere zijn in Nederland. 
Elke bestaande ROM heeft een vergelijkbaar fonds. 

8. Wat is de verwachting hoeveel bedrijven in de gemeente Dijk en Waard aanspraak 
zullen doen op de beschikbare gelden zoals omschreven in de MKB en 
Transitiefonds? 

Antwoord: Dat is ons niet bekend en hebben wij ook niet onderzocht. Wel zullen 
partners, overheden, ontwikkelingsbedrijf NHN en het bedrijfsleven, de ROM onder 
de aandacht brengen. 



 

 Pagina 4 van 4 

9. In hoeverre heeft de gemeenteraad verder nog invloed op het proces en sturing van 
de ROM als de gemeenteraad akkoord gaat met dit voorstel behalve dat er een 1e 
evaluatiemoment eind 2024 plaatsvindt? 

Antwoord: Uw raad kan bedrijven enthousiasmeren om gebruik te maken van de 
mogelijkheden en zich in onze gemeente te vestigen. Inhoudelijke sturing binnen de 
ROM vindt plaats door gezamenlijk als regio in de STAK inbreng te leveren op de 
ROM. 

 


